
NOTATKA
z posiedzenia Komisji Gospodarki Narodowej

Data posiedzenia: 5 sierpnia 2008 r.

Nr posiedzenia: 48

Posiedzeniu przewodniczył: senator Marek Trzciński – zastępca przewodniczącego komisji.

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy – Prawo spółdzielcze (druk senacki
nr 231 , druki sejmowe nr 181, 651 i 651-A ).

2. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o szczególnych zasadach
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych oraz o
zmianie niektórych innych ustaw (druk senacki nr 230 , druki sejmowe nr 671
i 776).

3. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o ofercie publicznej i warunkach
wprowadzania instrumentów  finansowych do zorganizowanego systemu
obrotu oraz o spółkach publicznych oraz o zmianie innych ustaw (druk senacki
nr 227 , druki sejmowe nr 63, 63-A, 770 i 770-A).

4. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o obrocie instrumentami finansowymi
oraz niektórych innych ustaw (druk senacki nr 228, druki sejmowe nr 64, 64-A, 771
i 771-A).

5. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o funduszach inwestycyjnych, ustawy –
Prawo bankowe oraz ustawy o nadzorze nad rynkami finansowymi (druk
senacki nr 229, druki sejmowe nr 61, 61-A, 772 i 772-A

6. Rozważenie podjęcia inicjatywy ustawodawczej w sprawie ustawy o zmianie
ustawy – Kodeks pracy.

7. Rozważenie podjęcia inicjatywy ustawodawczej w sprawie ustawy o zmianie
ustawy – Kodeks pracy.

W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji,

− przedstawiciele Biura Legislacyjnego w Kancelarii Senatu: Jakub Zabielski,
Adam Niemczewski, Aldona Figura, Maciej Telec.

− zaproszeni goście:

− Ministerstwo Sprawiedliwości:
− podsekretarz stanu Łukasz Rędziniak,
− zastępca dyrektora Departamentu Legislacyjno-Prawnego Jan

Bołonkowski,
− główny specjalista w Departamencie Legislacyjno-Prawnym Wiesława

Kaczorowska

− Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi:
− naczelnik wydziału w Departamencie Rozwoju Obszarów Wiejskich

Mirosława Miłosławska-Kozak,

− Ministerstwo Infrastruktury:
− podsekretarz stanu Zbigniew Rapciak,
− dyrektor Departamentu Prawnego Danuta Tyszkiewicz,
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− dyrektor Departamentu Dróg i Autostrad Jarosław Waszkiewicz,
− specjalista w Departamencie Dróg i Autostrad Agnieszka Krupa

− Ministerstwo Finansów:
− podsekretarz stanu Ludwik Kotecki
− zastępca dyrektora Departamentu Rozwoju Rynku Finansowego Piotr

Koziński,
− radca ministra Krzysztof Borysewicz,
− naczelnik wydziału w Departamencie Rozwoju Rynku Finansowego

Krzysztof Kopera,

− Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej:
− podsekretarz stanu Radosław Mleczko,
− główny specjalista w Departamencie Prawa Pracy Monika Frączek,

− Komisja Nadzoru Finansowego:
− zastępca dyrektora Departamentu Usług Finansowych, Licencjonowania

i Nadzoru Funkcjonalnego Maciej Kurzajewski,
− zastępca dyrektora Departamentu Prawnego Arkadiusz Famirski,

− Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad:
− naczelnik Wydziału Legislacji Zbigniew Miłek,
− naczelnik Wydziału Nieruchomości Jerzy Czarnecki

− Krajowy Depozyt Papierów Wartościowych SA:
− starszy specjalista w Biurze Prawnym Daniel Szańca.

− Izba Zarządzających Funduszami i Aktywami:
− prezes zarządu Marcin Dyl.

− Sejm RP:
− poseł sprawozdawca Jan Tomaka.

Przebieg posiedzenia:

Ad. 1 Ustawę omówił podsekretarz stanu w Ministerstwie Sprawiedliwości Łukasz Rędziniak.
Poinformował, że ustawa wniesiona jako projekt poselski umożliwia prowadzenie przez spółdzielnię
działalności jako grupa producencka oraz określa minimalną liczbę członków spółdzielni.
Przedstawicielka Biura Legislacyjnego nie zgłaszała uwag o charakterze legislacyjnym.
Ustawa nie budziła zastrzeżeń senatorów, wobec tego przewodniczący obradom senator Marek
Trzciński poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Wniosek został przyjęty jednogłośnie.
Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Piotra Gruszczyńskiego.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.

Ad. 2 Cele i założenia ustawy przedstawił podsekretarz stanu w Ministerstwie Infrastruktury Zbigniew
Rapciak. Ustawa wniesiona jako projekt rządowy wprowadza zapisy, które pozwolą na uproszczenie
i przyspieszenie prac związanych z przygotowaniem inwestycji drogowych.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zaproponował wprowadzenie dwóch poprawek do ustawy.
W debacie senatorowie zgłosili szereg pytań do przedstawiciela rządu dotyczących między innymi
udzielanych zezwoleń, wsparcia finansowego samorządów, kategoryzacji dróg oraz zawartych
w ustawie terminów.
Odpowiedzi na pytania senatorów udzielał minister Zbigniew Rapciak oraz dyrektor Departamentu
Prawnego Danuta Tyszkiewicz. Przedstawiciele resortu infrastruktury podkreślali konieczność jak
najszybszego wejścia w życie ustawy.
Poseł sprawozdawca Jan Tomaka poinformował, że w Sejmie żaden klub nie zgłosił uwag w drugim
czytaniu i poparł prośbę strony rządowej o szybkie uchwalenie nowelizacji ustawy.
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Przewodniczący obradom senator Marek Trzciński zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez
poprawek.
Wniosek został przyjęty przez komisję (8 senatorów głosowało za, 3 wstrzymało się od głosu).
Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Andrzeja Owczarka.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.

Ad. 3 Ustawa została omówiona łącznie z ustawami zawartymi w punktach czwartym i piątym porządku
obrad przez podsekretarza stanu w Ministerstwie Finansów Ludwika Koteckiego. Celem ustawy jest
wdrożenie do polskiego systemu prawa norm prawnych Unii Europejskiej w zakresie między innymi
przejrzystości informacji o emitentach papierów wartościowych dopuszczonych do obrotu na rynku
regulowanym. oraz w sprawie przejęcia ofert. Minister Kotecki poprosił również komisję o
wprowadzenie doprecyzowującej poprawki w pkt 28 lit. a nowelizacji ustawy.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zgłosił kilkanaście uwag o charakterze legislacyjno-
doprecyzowującym.
W dyskusji senatorowie pytali między innymi o implementację prawa unijnego przez inne kraje UE
oraz intencje co do zgłoszonej przez resort poprawki.
Senator Grzegorz Banaś zgłosił poprawkę polegającą na utrzymaniu dotychczas obowiązującego
brzmienia art. 79 ust. 4 ustawy.
Odpowiedzi na pytania senatorów udzielał zastępca dyrektora Departamentu Rozwoju Rynku
Finansowego Piotr Koziński. Pozytywnie odniósł się do poprawek Biura Legislacyjnego, a
negatywnie do wniosku senatora Grzegorz Banasia.
W głosowaniu komisja przyjęła, podtrzymaną przez senatora Marka Trzcińskiego, poprawkę
zaproponowaną przez Ministerstwo Finansów (8 senatorów głosowało za, 4 wstrzymało się od
głosu).
Senator Marek Trzciński podtrzymał również wnioski zgłoszone przez Biuro Legislacyjne
i zaproponował łączne nad nimi głosowanie. Poprawki zostały przyjęte jednogłośnie.
Poprawka senatora Grzegorza Banasia nie uzyskała większości komisji (5 senatorów głosowało za, 7
– przeciw), ale poparła ją mniejszość komisji.
Całość ustawy wraz z przyjętymi poprawkami komisja przyjęła jednogłośnie.
Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Marka Trzcińskiego.

Konkluzja: Komisja wnosi o wprowadzenie szesnastu poprawek do ustawy.

Ad. 4 Ustawa została omówiona łącznie z ustawami zawartymi w punktach trzecim i piątym porządku
obrad przez podsekretarza stanu w Ministerstwie Finansów Ludwika Koteckiego. Celem ustawy jest
wdrożenie do polskiego systemu prawa norm prawnych Unii Europejskiej, między innymi w zakresie
zapewnienia ochrony inwestorom zajmującym się obrotem instrumentami, wzmocnienia kontroli nad
firmami inwestycyjnymi oraz funkcjonowania systemu rekompensat. Minister poprosił również
komisję o wprowadzenie dwóch poprawek doprecyzowujących art. 48 ust.1 pkt.6 oraz art. 45b ust. 2
ustawy.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zgłosił siedem uwag legislacyjno-doprecyzowujących.
Senator Jan Dobrzyński zgłosił trzy poprawki przywracające możliwość wchodzenia NBP w skład
akcjonariatu Krajowego Depozytu Papierów Wartościowych SA.
Zastępca dyrektora Departamentu Rozwoju Rynku Finansowego Piotr Koziński poparł pięć
poprawek Biura Legislacyjnego, negatywnie natomiast odniósł się do poprawek senatora Jana
Dobrzyńskiego.
Prowadzący obrady senator Marek Trzciński podtrzymał poprawki zgłoszone przez Ministra
Finansów oraz pięć poprawek Biura Legislacyjnego i zaproponował łączne nad nimi głosowanie.
Poprawki zostały przyjęte (12 senatorów głosowało za, 2 wstrzymało się od głosu).
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Poprawki senatora Jana Dobrzyńskiego – głosowano nad nimi łącznie – również zostały poparte
przez większość komisji ( 8 senatorów głosowało za, 6 – przeciw).
Komisja jednogłośnie przyjęła całość ustawy wraz z przyjętymi poprawkami.
Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Marka Trzcińskiego.

Konkluzja: Komisja wnosi o wprowadzenie dziesięciu poprawek do ustawy.

Ad. 5 Ustawa została omówiona łącznie z ustawami zawartymi w punktach trzecim i czwartym porządku
obrad przez podsekretarza stanu w Ministerstwie Finansów Ludwika Koteckiego. Celem ustawy jest
wdrożenie do polskiego systemu prawa norm prawnych Unii Europejskiej w zakresie usprawnienia
regulacji prawnych dotyczących funduszy inwestycyjnych.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zgłosił pięć uwag doprecyzowujących.
Prezes Zarządu Izby Zarządzających Funduszami i Aktywami Marcin Dyl zwrócił uwagę na
konieczność zmiany art. 32a ust. 4 pkt.3 lit. a. Proponowana poprawka jest konsekwencją zapisów
przyjętych w Sejmie.
Zastępca dyrektora Departamentu Rozwoju Rynku Finansowego Piotr Koziński pozytywnie odniósł
się do trzech poprawek Biura Legislacyjnego oraz do poprawki prezesa zarządu IZFiA, proponując
jednocześnie niewielką jej modyfikację.
Senator Marek Trzciński zgłosił formalnie poprawki poparte przez resort finansów. W głosowaniu
łącznym zostały one jednogłośnie przyjęte przez komisję.
Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Marka Trzcińskiego.

Konkluzja: Komisja wnosi o wprowadzenie czterech poprawek do ustawy.

Ad. 6 i 7 Komisja rozważała podjęcie inicjatyw ustawodawczych w sprawie zmiany ustawy – Kodeks pracy.
Projekty zmian tej ustawy, przygotowane przez Podkomisję „Przyjazne Państwo”, dotyczyły dwóch
kwestii: wprowadzenia zapisów umożliwiających pracodawcy jednostronne zwolnienie pracownika z
obowiązku świadczenia pracy w okresie wypowiedzenia umowy o pracę oraz doprecyzowania
przepisów dotyczących pracy w niedzielę.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego omówił przygotowane przez podkomisję projekty ustaw.
Główny specjalista w Departamencie Prawa Pracy Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej Monika
Frączek przedstawiła pozytywne stanowisko resortu w sprawie tych projektów.
W głosowaniu oba wnioski o podjęcie inicjatywy w sprawie zmiany ustawy – Kodeks pracy nie
uzyskały poparcia większości komisji.
Za podjęciem inicjatywy ustawodawczej w sprawie pierwszego projektu ustawy  6 senatorów
głosowało za, 6 było  przeciw.
Za podjęciem inicjatywy w sprawie drugiego projektu ustawy 5 senatorów głosowało za, 7 było
przeciw.

Konkluzja: Komisja nie podjęła inicjatyw w sprawie zmiany ustawy – Kodeks pracy.

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.

Sporządziła: Barbara Kapis


